

# 113學年度日間碩士班雕塑學系科目學分表

## Department of Sculpture

### 一、教育目標：

培養雕塑創作與研究及鑑賞的專業人才為本碩士班的教育目標。教學研習兼顧東西方理論與表現技法。啟發造型構成的自主性與創造性，發揮傳統創作特性與精神，融合現代科技媒材的表現，強化雕塑藝術本質的認知，期能反映國際與本土的多元性藝術。

1. 研究雕塑理論與專業知能。
2. 開拓雕塑文化產業領域。
3. 培養專業雕塑藝術創作人才。

### Education objectives :

The primary goal of this master's program is to cultivate professionals skilled in the creation, research, and appreciation of sculpture. The curriculum integrates Eastern and Western theories and expressive techniques. It aims to inspire autonomy and creativity in formative composition, celebrate traditional creative characteristics and spirit, integrate the expression of contemporary technological media, and enhance the understanding of the essence of sculptural art, aspiring to reflect the diversity of both international and regional arts.

1. Study sculptural theory and professional expertise.
2. Expand the domain of the sculpture-related culture industry.
3. Develop professional talents in sculptural artistic creation.

### 二、專業核心能力綱目：

1. 建立個人表現風格。
2. 建立創作研究方向。
3. 建立論述研究能力。

### Specialized core competencies :

1. Establish personal expressive style.
2. Define creative research directions.
3. Develop discourse and research abilities.

### 三、修業年限：2至4年

畢業學分數：46學分（含碩士論文6學分）

授予學位：藝術碩士（M. F. A）

修習類別：【除修習下列基本學分數外，如未達畢業總學分數部分，得於本學制內課程自由修習】

Duration of Study: 2 to 4 years

Graduation Credits: 46 credits (including 6 credits for the master's thesis)

Degree Conferred: Master of Fine Arts (M. F. A)

# 113學年度日間碩士班雕塑學系科目學分表

Department of Sculpture

In addition to completing the following basic credits, if the total graduation credits have not been met, students may freely choose courses within this academic program to fulfill the requirement.

修習領域類別 course classification				
分組 section	領域 discipline	類別 category	學分 credit	說明 instruction
不分組	碩士班課程	碩必修	6	
	Graduate course	Master Required		
不分組	碩士班課程	碩跨所選修	3	
	Graduate course	Interdepartment Master Optional		
不分組	碩士班課程	碩選修	24	「工作室學群」至少修習12學分、「雕塑史與理論學群」至少修習12學分。〈並請參閱其他規範〉
	Graduate course	Master Optional		
不分組	碩士班課程	碩論文	6	需修滿規定學分數且通過「畢業創作展覽」審查及創作論述答辯（選擇撰寫學術研究論文者除外）、論文寫作計畫考試，並參加學位考試審查通過後始給予學分。
	Graduate course	Master Thesis		
不分組	碩士班課程	碩院選修	3	依系定院選修課程至少3學分
	Graduate course	Master College Optional		

# 113學年度日間碩士班雕塑學系科目學分表

## Department of Sculpture

### 【其他規範】

- 一、碩選修課程：「工作室學群」類課程為工作室性質之學期課程，學生得自由修習，至少需累計12學分。
- 二、補修課程：非本科系入學者，須由工作室學群教師指定補修大學課程3-6學分，但不列入畢業學分數。
- 三、碩士論文研究計畫發表前需通過綜合評圖審查1次。並依本系綜合評圖辦法辦理。

Other graduation requirement :

1. Elective Master's Courses: Courses categorized under "Studio Study Groups" are studio-based semester courses. Students are free to enroll in these, with a minimum total of 12 credits required.
2. Remedial Courses: Students not from this department must take 3-6 credits of university courses specified by the Studio Study Group instructors as remedial. However, these credits will not count towards the graduation credit requirement.
3. Master's Thesis Research Plan: Before presenting the master's thesis research plan, students must pass a Comprehensive Review Session once. This session will be conducted in accordance with the department's Comprehensive Review procedures.







